

Mokesčių naujienlaiškis | Lietuva

2026 m. | Kovas

Svarbiausi Lietuvos mokesčių pokyčiai 2026 m.

Šiame leidinyje rasite naudingos informacijos apie:

- Gyventojų pajamų mokestį
- Pelno mokestį
- Pridėtinės vertės mokestį
- Akcizus
- Nekilnojamojo turto mokestį
- Kitas mokesčių naujienas



Gyventojų pajamų mokestis

Naujas GPM tarifas ir pakeista progresinio apmokestinimo tvarka

Nuo 2026 m. sausio 1 d. įsigaliojo Lietuvos Respublikos gyventojų pajamų mokesčio įstatymo (toliau – GPMĮ) pakeitimai, pagal kuriuos nustatyti nauji progresiniai gyventojų pajamų mokesčio (toliau – GPM) tarifai:

- metinės pajamos iki 36 vidutinių darbo užmokesčių (toliau – VDU) apmokestinamos 20 proc. tarifu;
- metinės pajamos nuo 36 iki 60 VDU apmokestinamos 25 proc. tarifu;
- metinės pajamos, viršijančios 60 VDU, apmokestinamos 32 proc. tarifu.

Remiantis 2026 m. VDU, kuris sudaro 2 312,15 Eur, taikomos šios mokesčių pajamų ribos:

- 20 proc. tarifas: metinės pajamos iki 83 237,40 Eur (mėnesinės pajamos – iki maždaug 6 936,45 Eur);
- 25 proc. tarifas: metinės pajamos nuo 83 237,40 Eur iki 138 729,00 Eur (mėnesinės pajamos – nuo 6 936,45,00 Eur iki 11 560,75 Eur);
- 32 proc. tarifas: metinės pajamos, viršijančios 138 729,00 Eur (mėnesinės pajamos – daugiau kaip 11 560,75 Eur).

Daugiau informacijos rasite [čia](#).

Pajamos, kurioms taikomas progresinis apmokestinimas

Nuo 2026 m. sausio 1 d. įsigaliojus GPMĮ pakeitimams, pajamos, gautos iš individualios veiklos ir pagal verslo liudijimus, apmokestinamos žemiau nurodyta tvarka, o šią tvarką viršijanti pajamų dalis patenka į progresinį apmokestinimą.

- Individualios veiklos pajamos, iš pajamų atėmus pagrįstas išlaidas (30 proc.), iki 20 000,00 Eur apmokestinamos taikant 5 proc. pajamų mokesčio tarifą.
- Individualios veiklos pajamos nuo 20 000,00 Eur iki 42 500,00 Eur apmokestinamos taikant pajamų mokesčio mokestinį kreditą, pagal kurį pajamų mokesčio tarifas palaipsniui didėja nuo 5 proc. iki 20 proc.
- Individualios veiklos pajamos, viršijančios 42 500,00 Eur, apmokestinamos taikant pagrindinius GPM tarifus.
- Pajamos, gautos pagal verslo liudijimą, iki 50 000,00 Eur apmokestinamos fiksuotu GPM mokesčiu (2025 m. ši riba buvo 45 000,00 Eur).
- Pajamų daliai, viršijančios 50 000,00 Eur, taikomi progresiniai GPM tarifai – 20, 25 ir 32 procentai.

Kitos apmokestinamos pajamos:

- Pajamos iš darbo užmokesčio arba savo esme jam prilygintų santykių (pvz., veikla stebėtojų taryboje, honorarai, mažųjų bendrijų narių pajamos);
- Pajamos, gautos pardavus atliekas, neviršijančios 12 VDU dydžio sumos, apmokestinamos 5 % tarifu;

- Pajamos iš nekilnojamojo turto pardavimo, kai nuo jo įsigijimo iki pardavimo nėra praėję 5 metai, apmokestinamos progresiniais tarifais.

Daugiau informacijos rasite [čia](#).

Pajamos, kurioms netaikomas progresinis apmokestinimas

GPMĮ 6 straipsnio 6 dalyje nurodytoms pajamų rūšims taikomos išimtys, todėl joms nebus taikomi naujai įsigalioję progresiniai gyventojų pajamų mokesčio tarifai. Šios pajamos bus apmokestinamos taikant vienodą 15 procentų gyventojų pajamų mokesčio tarifą:

- Pajamos iš paskirstytojo pelno;
- Ligos, motinystės, tėvystės, vaiko priežiūros ir ilgalaikio darbo išmokos;
- Ne per investicinę sąskaitą įsigytų akcijų (dalių, pajų) pardavimo pajamos iki 5 m;
- Gyvybės draudimo išmokos;
- Iš pensijų fondo gautos išmokos;
- Per investicinę sąskaitą gautos pajamos;
- Akcijų įsigytų pagal pasirinkimo sandorius iš darbdavio pajamos.

Daugiau informacijos rasite [čia](#).

Specialus pajamų iš žemės ūkio veiklos apmokestinimo režimas

Metinių pajamų dalis, gautų iš žemės ūkio veiklos ir (ar) tokioje veikloje naudojamo turto nuomos, pardavimo ar kitokio perleidimo nuosavybėn iki 60 VDU (138 729,00 Eur) apmokestinama 15 proc. gyventojų pajamų mokesčio tarifu.

Metinių pajamų dalis, gautų iš žemės ūkio veiklos ir (ar) tokioje veikloje naudojamo turto nuomos, pardavimo ar kitokio perleidimo nuosavybėn viršijanti 60 VDU (138 729,00 Eur), apmokestinama 20 proc. gyventojų pajamų mokesčio tarifu.

Daugiau informacijos rasite [čia](#).

Sutrumpintas nekilnojamojo turto išlaikymo terminas

Nuo 2026 m. sausio 1 d. įsigalioja pokytis nekilnojamojo turto pardavimo apmokestinime. Pardavus nekilnojamąjį turtą, GPM nebebus taikomas, jei turtas buvo išlaikytas nuosavybėje bent 5 metus.

Anksčiau galiojusi tvarka numatė ilgesnį – 10 metų – išlaikymo terminą, todėl šis pakeitimas suteikia daugiau lankstumo nekilnojamojo turto savininkams ir leidžia greičiau priimti sprendimus dėl turto pardavimo.

Daugiau informacijos rasite [čia](#).

Gyventojų pajamų mokesčio ir Valstybinio socialinio draudimo įmokų dydžių, minimalaus mėnesio atlyginimo bei neapmokestinamųjų pajamų dydžio pokyčiai

Pagrindiniai 2026 m. dydžiai, turintys įtakos GPM ir valstybinio socialinio draudimo (toliau – Sodra) įmokų skaičiavimams:

	2025 m.	2026 m.
MMA	1 038 Eur	1 153 Eur
MVA	6,35 Eur	7,05 Eur
VDU	2108,88 Eur	2312,15 Eur
Savarankiškai dirbančių asmenų Sodros lubos	43 VDU – 90 681,84 Eur	43 VDU – 99 422,45 Eur
Su darbo santykiais susijusios pajamos		
GPM 20 % tarifas taikomas iki:	60 VDU – 126 532,8 Eur	36 VDU – 83 237,40 Eur
GPM 25 % tarifas taikomas nuo iki:	N/A	Nuo 36 VDU – 83 237,40 Eur iki 60 VDU – 138 729,00 Eur
GPM 32 % tarifas taikomas su darbo santykiais susijusioms pajamoms, viršijančioms:	60 VDU – 126 532,8 Eur	60 VDU – 138 729,00 Eur

Sodros „lubos“	60 VDU – 126 532,8 Eur	60 VDU – 138 729,00 Eur
----------------	---------------------------	----------------------------

Žemiau pateikiame šios lentelės paaiškinimą.

2025 m. Gruodžio 9 d. LR Seimas priėmė Valstybės socialinių fondų biudžetų 2026 metų rodiklių patvirtinimo įstatymą, kuriuo buvo patvirtintas 2026 m. VDU - 2 312,15 Eur.

Taip pat nuo 2026 m. sausio 1 d. didėja minimalus mėnesio atlyginimas (toliau – MMA) iki 1 153 Eur ir minimalus valandinis atlyginimas (toliau – MVA) iki 7,05 Eur.

Dėl padidinto MMA dydžio didėja privalomojo sveikatos draudimo (toliau – PSD) įmokos, kasmėnesinė įmoka 2026 m. sieks 80,48 Eur.

Taip pat dėl padidintų MMA ir MVA dydžių pakoreguota dienpinigių komandiruotėms į užsienį apskaičiavimo tvarka. Nuo sausio 1 d. PM neapmokestinama visa komandiruočių sąnaudų atskaitymo iš pajamų taisyklėse komandiruotėms į užsienį nustatyto dydžio suma, jeigu:

- darbuotojo darbo užmokestis (toliau - DU) lygus arba didesnis už 1 902,45 Eur (MMA 1 153 Eur) padauginta iš koeficiento 1,65; iki pakeitimo buvo 1 712,70 Eur) arba
- darbuotojui taikomas valandinis tarifinis atlygis (toliau - VTA) lygus arba didesnis už 11,6325 Eur (MVA (7,05 Eur) padauginta iš koeficiento 1,65; iki pakeitimo buvo 10,4775 Eur).

Kai darbuotojui nustatytas DU arba VTA yra mažesnis už šiuos dydžius, GPM neapmokestinami taisyklėse komandiruotėms į užsienį nustatyto dydžio dienpinigiai, kurių bendra suma per mėnesį yra lygi arba mažesnė nei 50 % darbuotojui nustatyto DU. Dienpinigių suma, viršijanti 50 % DU, apmokestinama kaip su darbo santykiais ar jų esmę atitinkančiais santykiais susijusios pajamos.

Daugiau informacijos rasite [čia](#) ir [čia](#).

Naujas neapmokestinamųjų pajamų dydis (NPD) tėvams ir globėjams

Nuo 2027 m. sausio 1 d. nuolatiniai Lietuvos gyventojai – tėvai, įtėviai arba nuolatiniai globėjai, auginantys vaikus (įskaitant įvaikintus vaikus) iki 18 metų, turės teisę į papildomą neapmokestinamųjų pajamų dydį (toliau - NPD). Ši lengvata taip pat bus taikoma vyresniems vaikams, kurie mokosi pagal bendrojo ugdymo programą, bet ne ilgiau kaip iki jiems sueis 23 metai.

Papildomas NPD sudarys 87 EUR per mėnesį už kiekvieną vaiką, t. y. 1 044 EUR per metus. Papildomas NPD bus apskaičiuojamas deklaruojant metines gyventojų pajamų mokesčio deklaracijas, todėl mokesčių mokėtojams nereikės jo taikyti kas mėnesį.

Taip pat numatyta galimybė padalyti šį papildomą NPD lygiomis dalimis tarp tėvų ar globėjų arba paskirstyti jį jų susitarimu, išskyrus atvejus, kai vaiką augina vienas iš tėvų.

Daugiau informacijos rasite [čia](#).

Pelno mokestis

Padidinti pelno mokesčio tarifai

Nuo 2026 m. sausio 1 d. įsigaliojo Pelno mokesčio įstatymo (toliau – PMĮ) pakeitimai, pagal kuriuos nustatyti nauji pelno mokesčio (toliau – PM) tarifai.

Standartinis 17 % tarifas (2025 – 16 %) bus taikomas:

- Lietuvos vienetų (išskyrus atvejus, kai taikomas 7 proc. arba 0 proc. tarifas) ir užsienio vienetų nuolatinių buveinių apmokestinamajam pelnui;
- užsienio vienetų pajamoms, kurių šaltinis yra Lietuvoje ir kurios gaunamos ne per nuolatinės buveinės (pvz., pajamos už nekilnojamojo turto perleidimą, atlikėjų ir sporto veiklą, stebėtojų tarybos narių veiklą);
- dividendams ir kitoms pajamoms iš paskirstytojo pelno;
- gautai paramai, panaudotai ne pagal nustatytą paskirtį, bei grynaisiais gautai paramai, viršijančiai 250 MGL dydžio sumą.

Lengvatinis 7 % tarifas (2025 – 6 %) bus taikomas:

- Vienetų, kuriuose mokestinio laikotarpio pajamos neviršija 300 000,00 Eur taikant 7 procentų mokesčio tarifą.

Daugiau informacijos rasite [čia](#).

Nauja momentinio ilgalaikio turto nusidėvėjimo lengvata

Papildomai įvedama nauja pelno mokesčio lengvata, leidžianti tam tikro ilgalaikio turto įsigijimo išlaidas atskaityti iš karto. Tai reiškia, kad tinkamas turtas gali būti visiškai pripažintas sąnaudomis tais pačiais mokestiniais metais, kuriais jis pradėdamas naudoti, taip sudarant galimybę įmonėms greičiau susigrąžinti investicijas ir sumažinti apmokestinamąjį pelną. Lengvata taikoma šioms turto grupėms:

- Mašinos ir įrengimai;
- Įrenginiai (įskaitant pastatus, gręžinius ir kt.);
- Kompiuterinė įranga ir ryšio priemonės (kompiuteriai, tinklai ir susijusi techninė įranga);
- Programinė įranga;
- Kroviniai automobiliai, priekabos, puspriekabės ir autobusai, ne senesniems nei 5 metai.

Svarbu pažymėti, kad ši lengvata taikoma tik tuo atveju, jei turtas įmonės veikloje naudojamas ne trumpiau kaip trejus metus. Jeigu turtas nustoja būti naudojamas arba yra perleidžiamas iki trejų metų laikotarpio pabaigos (išskyrus atvejus, susijusius su force majeure, teisės aktų reikalavimais ar įmonės reorganizavimu), pelno mokestis turi būti perskaičiuojamas taikant standartinius nusidėvėjimo normatyvus.

Daugiau informacijos rasite [čia](#).

Patikslintos mokestinių nuostolių perkėlimo sąlygos

Pagal naująją PMĮ 561 straipsnio redakciją atnaujinta antroji sąlyga, reglamentuojanti mokestinių nuostolių perdavimą tarp vienetų grupės vienetų, susijusi su minimaliu dvejų metų buvimo vienetų grupėje laikotarpiu.

Iki pakeitimo buvo nustatyta, kad mokestiniai nuostoliai gali būti perduodami tarp vienetų grupės vienetų, jei šie vienetų grupėje be pertraukų buvo ne trumpiau kaip dvejus metus, skaičiuojant iki mokestinių nuostolių perdavimo dienos.

Pagal naująją redakciją ši sąlyga patikslinta – reikalaujama, kad vienetų grupės vienetai grupėje be pertraukų būtų ne trumpiau kaip dvejus metus, skaičiuojant iki mokestinio laikotarpio, už kurį apskaičiuoti perduodami mokestiniai nuostoliai, paskutinės dienos.

Pakeitimu reikšmingas tampa ne pats nuostolių perdavimo momentas, o faktinė vienetų grupės sudėtis ir jos tęstinumas tuo mokestiniu laikotarpiu, kuriame mokestiniai nuostoliai buvo patirti.

Daugiau informacijos rasite [čia](#).

Pridėtinės vertės mokestis

Keičiami lengvatiniai PVM tarifai

Nuo 2026 m. sausio 1 d. įsigaliojo nauja Pridėtinės vertės mokesčio įstatymo (toliau – PVMĮ) redakcija, kuria keičiami lengvatiniai PVM tarifai.

PVM tarifas didinamas nuo 9 % iki 12 % šioms paslaugoms:

- apgyvendinimo paslaugoms, susijusioms su turizmo veikla;
- keleivių vežimo ir keleivių bagažo vežimo paslaugoms;
- įėjimui į visų rūšių meno ir kultūros įstaigas bei meno ir kultūros renginius.

PVM tarifas mažinamas nuo 9 % iki 5 % šioms paslaugoms:

- spausdintoms ir elektroninėms knygoms;
- spausdintiems ir informaciniams leidiniams.

Daugiau informacijos rasite [čia](#).

Naikinamas lengvatinis PVM tarifas

Panaikinamas lengvatinis 9 % PVM tarifas ir vietoj jo taikomas standartinis 21 % PVM tarifas šioms prekėms ir paslaugoms:

- šilumos energijai (šildymui);
- karštam vandeniui, tiekiamam gyvenamosioms patalpoms;
- tiekiamoms malkoms ir medienos produktams.

Daugiau informacijos rasite [čia](#).

Nauja VMI priemonė PVM sukčiavimo atvejų stebėsenai – APSIS sistema

Valstybinė mokesčių inspekcija (toliau - VMI) 2026 metais pristatė naują automatizuotą analizės įrankį APSIS, kuris skirtas gerinti PVM kontrolę ir kovoti su mokesčių sukčiavimu. Ši sistema naudoja modernias technologijas, kad automatizuotai rinktų ir analizuotų duomenis apie įmonių ryšius, sandorius bei elgseną, taip padėdama identifikuoti sudėtingas sukčiavimo schemas, rizikingus mokesčių mokėtojus bei galimus apgaulingų veiklų tinklus.

Įdiegus APSIS, VMI siekia efektyviau reaguoti į realaus laiko informaciją, greičiau nustatyti neteisėtą veiklą ir užtikrinti tikslingesnius mokestinių rizikų vertinimus. Ši priemonė yra dalis platesnių VMI pastangų modernizuoti mokesčių administravimą ir taikyti pažangius technologinius sprendimus, siekiant neatsilikti nuo sukčiavimo metodų ir gerinti PVM surinkimą Lietuvoje.

Akcizai

Įsigalioja padidinti akcizų tarifai

Nuo 2026 m. sausio 1 d. keičiasi (didėja) akcizo tarifai visų rūšių alkoholiniams gėrimams (alui, vynui iš šviežių vynuogių ir kitiems fermentuotiems gėrimams, tarpiniams produktams) ir etilo alkoholiui, taip pat tabako produktams ir rūkalams (cigaretėms, cigarams bei cigarilėms, rūkomajam, kaitinamajam, neapdorotam tabakui) ir elektroninių cigarečių skysčiui.

Lentelėje pateikta 2026 m. akcizų tarifų palyginamoji lentelė su 2025 metų akcizų tarifais.

Produktai, kuriems taikomas akcizas	Akcizų tarifai 2025	Akcizų tarifai nuo 2026 m. sausio 1 d.
Alus 1%	10,97 Eur / hl	12,74 Eur / hl
Vynas ir kiti gėrimai, kurių koncentracija ne didesnė kaip 8,5 procento	127 Eur / hl	148 Eur / hl
Vynas ir kiti alkoholiniai gėrimai, kurių koncentracija didesnė kaip 8,5%	254 Eur / hl	296 Eur / hl

Tarpiniai produktai iki 15% stiprumo	292 Eur / hl	365 Eur / hl
Tarpiniai produktai, kurių stiprumas didesnis kaip 15%	370 Eur / hl	411 Eur / hl
Etilo alkoholis 100%	2778 Eur / hl	3130 Eur / hl
Cigaretės:		
Minimalus akcizų tarifas	149,7 Eur / 1 000 vnt.	162,4 Eur / 1 000 vnt.
Specifinis akcizo elementas	92,6 Eur / 1 000 vnt.	100,5 Eur / 1 000 vnt.
Cigarai ir cigarilės	109,7 Eur / kg	126,7 Eur / kg
Rūkomasis tabakas, neperdirbtas tabakas	123,5 Eur / kg	135,2 Eur / kg
Tabako gaminių kaitinimas	89,4 Eur / 1000 vnt.	100,6 Eur / 1000 vnt.
Elektroninių cigarečių skystis	0,63 Eur / ml	1,56 Eur / ml

Daugiau informacijos rasite [čia](#)

Anglies dioksido dedamoji

Nuo 2026 m. sausio 1 d. didėja anglies dioksido dedamoji dalis energiniams produktams (benzinui, žibalui, naftos dujoms ir dujiniams angliavandeniliams, akmens angliai, koksui ir lignitui, šildymui skirtoms durpėms bei skystajam kurui).

Lentelėje pateikiamas 2026 m. anglies dioksido dedamosios tarifų palyginimas su 2025 m. taikytais tarifais.

Energiniai produktai	2025 m.	2026 m.
Benzinas, EUR/1000 l.	47 Eur	96 Eur
Žibalas, EUR/1000 l.	53,6 Eur	108,4 Eur
Gazoliai, kombinuotosios nomenklatūros 2710 19 91 – 2710 19 99 energiniai produktai, Skystasis kuras nurodytas AJ 38 str. 2d. EUR/1000 l.	53,6 Eur	104,8 Eur
Skystasis kuras (mazutai, orimulsija) EUR/t.	68,6 Eur	124,8 Eur
Naftos dujos ir dujiniai angliavandeniliai (išskyrus gamtines dujas) EUR/t.	66,8 Eur	66,8 Eur
Akmens anglis, EUR/t.	40,4 Eur	87,2 Eur
Koksas ir lignitas, EUR/t.	71 Eur	128 Eur
Šildymui skirtos durpės, EUR/t.	24,8 Eur	66,4 Eur

Daugiau informacijos rasite [čia](#).

Naujas papildomas akcizo mokestis saldimiams gėrimams

Nuo 2026 m. sausio 1 d. įsigaliojo Akcizų mokesčio įstatymo pakeitimai (toliau - AMĮ), kuriais AMĮ papildytas devintuoju skirsniu, nustatančiu papildomą akcizo mokestį saldimiams gėrimams.

Pagal šį skirsnį nuo 2026 metų saldinti gėrimai apmokestinami akcizu žemiau pateikta tvarka:

- Saldinti gėrimai, kurių sudėtyje yra mažiau kaip 8 g pridėtinių cukrų 100 ml, apmokestinami 7,4 Eur už hektolitrą produkto.
- Saldinti gėrimai, kurių sudėtyje yra 8 g ar daugiau pridėtinių cukrų 100 ml, apmokestinami 21 Eur už hektolitrą produkto.
- Gėrimų koncentratai apmokestinami: 105 Eur už hektolitrą, jei jie yra skystos formos; 4,3 Eur už kilogramą, kitais atvejais.
- Saldinti gėrimai, kurių sudėtyje yra tiek pridėtinių cukrų (iki 2,5 g / 100 ml), tiek saldiklių, arba tik saldiklių, apmokestinami 7,4 Eur už hektolitrą produkto.

Akcizo mokestis saldimiems gėrimams bus taikomas registruotiems akcizų mokėtojams, saldimų gėrimų importuotojams, fiziniams ir juridiniams asmenims, įsigyjantiems šiuos produktus komerciniais tikslais. Mokestinis laikotarpis – vienas kalendorinis mėnuo. Akcizo deklaracija turi būti pateikta ir mokestis sumokėtas iki kito mėnesio 15 dienos.

Daugiau informacijos rasite [čia](#).

Nekilnojamojo turto mokestis

Papildomas tarifas komerciniam nekilnojamam turtui

Visam komercinės paskirties nekilnojamajam turtui, nepriklausomai nuo to, ar jis priklauso juridiniams, fiziniams asmenims, taikomas savivaldybės nustatytas nekilnojamojo turto mokesčio tarifas nuo 0,5 % iki 3 %. Papildomai prie šio tarifo įvedamas papildomas 0,2 % mokesčio tarifas komercinės paskirties nekilnojamajam turtui.

Privačiai priklausantis nekomercinės paskirties nekilnojamasis turtas (pavyzdžiui, gyvenamosios paskirties patalpos), kuris nuomojamas ar kitaip perduodamas naudotis juridiniams asmenims arba verslo subjektams, mokesčių tikslais laikomas komercinės paskirties nekilnojamuoju turtu ir jam taikomas savivaldybės nustatytas 0,5–3 % tarifas bei papildomas 0,2 % mokesčio tarifas.

Keičiami nekomercinio turto nekilnojamojo turto mokesčio tarifai ir apmokestinimo tvarka

Nuo 2026 m. sausio 1 d. įsigaliojo nauja Nekilnojamojo turto mokesčio įstatymo (toliau – NTMĮ) redakcija, kuria atnaujinti nekilnojamojo turto mokesčio (toliau – NTM) tarifai ir taikymo tvarka. Fiziniams asmenims pakeista neapmokestinama riba pagrindiniam gyvenamajam būstui – ji padidinta iki 450 000 Eur. Jei registruotos pagrindinės gyvenamosios vietos vertė viršija šią ribą, savivaldybės galės taikyti 0,1–1 % mokestį viršijančiai vertei. Bendrosios nuosavybės atveju neapmokestinama riba sieks 900 000 eurų.

Kitam fiziniams asmenims priklausančiam nekilnojamajam turtui, išskyrus pagrindinę gyvenamąją vietą, bus taikomi progresiniai mokesčio tarifai:

- 0 % – turto vertei iki 50 000 Eur;
- 0,2 % – iki 200 000 Eur;
- 0,4 % – iki 400 000 Eur;
- 0,6 % – iki 600 000 Eur;
- 0,8 % – iki 1 000 000 Eur;
- 1 % – turto vertei, viršijančiai 1 000 000 Eur.

Savivaldybės taryba taip pat galės nustatyti didesnius mokesčio tarifus – nuo 1 % iki 5 % apleistam ar neprižiūrimam nekilnojamajam turtui, atsižvelgiant į jo mokestinę vertę.

Daugiau informacijos rasite [čia](#).

Kitos naujienos

Įsakymo priėmimas dėl Intrastato ribų pakeitimo

Valstybės duomenų agentūros generalinis direktorius įsakymu Nr. DĮ-252 patvirtino naujas Intrastato ribas, kurios taikomos nuo 2026 m. sausio 1 d:

Ataskaitų teikimo ribos:

- Įvežimo – 600 000 Eur (buvo 570 000 Eur);
- Išvežimo – 400 000 Eur (buvo 400 000 Eur).

Ataskaitų teikimo ribos – tai sumos, kurias viršijus PVM mokėtojams atsiranda prievolė teikti ataskaitas dėl prekių įsigijimo ar tiekimo iš / į ES valstybes nares.

Statistinės vertės teikimo ribos išliko tokios pat kaip ir 2025 metais:

- Įvežimo – 7 mln. Eur;
- Išvežimo – 10 mln. Eur.

Statistinės vertės teikimo ribos – tai sumos, kurias viršijus PVM mokėtojai ataskaitose privalo nurodyti įvežtų ir / ar išvežtų prekių statistines vertes.

Patikslinta išankstinių susitarimų sprendimo tvarka dėl sandorių kainodaros

Atnaujintas teisinis pagrindas (MAI 37(2)) leidžia teikti platesnį prašymų spektrą: ne tik sudaryti naują APA, bet ir jį pakeisti, pratęsti arba inicijuoti dvišalį ar daugiašalį susitarimą. Taip pat atsirado „roll back“ galimybė, kuri tam tikrais atvejais leidžia APA taikyti ir ankstesniems laikotarpiams, o ne vien ateičiai.

Sprendimų priėmimas tapo lankstesnis – be patvirtinimo ar atmetimo, VMI gali priimti ir pakeitimo sprendimą. Vienašalių APA nagrinėjimo terminas pailgėjo iki 90 + 90 dienų, suteikdamas daugiau laiko detaliam vertinimui. Nuo šiol APA galiojimo laikotarpiu įmonės turi kasmet teikti PLN212 ataskaitą, užtikrinančią nuolatinį suderintos metodikos laikymosi monitoringą. Be to, sprendimų įforminimui naudojama nauja FR1163 forma, o bendra sistema tapo labiau standartizuota ir reglamentuota.

Kontaktiniai asmenys

Rūta Bilkštytė

Mokesčių departamento vadovė

T +370 5 212 35 90

ruta.bilkstyte@roedl.com



Vilma Priluckytė

Mokesčių departamento vadovės pavaduotoja

T +370 5 212 35 90

vilma.priluckyte@roedl.com



Nilanjan Nag

Sandorių kainodaros ir mokesčių strategijos vadovas

T +370 5 212 35 90

nilanjan.nag@roedl.com



Leidėjas:

Rödl Lietuva
Aludarių g. 1, LT-01113, Lietuva
T +370 5 2123 590
www.roedl.lt

Už turinį atsakingi asmenys:

Rūta Bilkštytė
ruta.bilkstyte@roedl.com

Vilma Priluckytė
vilma.priluckyte@roedl.com

Nilanjan Nag
nilanjan.nag@roedl.com

Tomas Ptašnykas
tomas.ptasnykas.@roedl.com

Romualdas Klimas
romualdas.klimas@roedl.com

Margarita Gužauskaitė
margarita.guzauskaite@roedl.com

Maketavo:
Lina Pradkelienė
lina.pradkeliene@roedl.com

Šis naujienlaiškis yra informacinio pobūdžio ir skirtas tik bendram susipažinimui. Jame pateikiama informacija nelaikytina teisine, mokesčių ar verslo konsultacija ir negali pakeisti individualios specialistų konsultacijos. „Rödl“ kruopščiai rengia šį naujienlaiškį, tačiau nepriima atsakomybės už pateiktos informacijos tikslumą, išsamumą ar aktualumą. Naujienlaiškyje pateikta informacija nėra pritaikyta konkrečioms fizinių ar juridinių asmenų situacijoms, todėl kiekvienu individualiu atveju rekomenduojama kreiptis į specialistus dėl asmeninės konsultacijos. „Rödl“ neatsako už sprendimus, priimtus remiantis šiame naujienlaiškyje pateikta informacija. Prireikus mūsų specialistai mielai suteiks papildomos informacijos.

Visas naujienlaiškio turinys ir interneto svetainėje skelbiama profesinė informacija yra „Rödl“ intelektinė nuosavybė ir saugoma autorių teisių. Turinį galima atsisiųsti, atsispausdinti ar kopijuoti tik asmeniniam naudojimui. Bet koks turinio ar jo dalių keitimas, atgaminimas, platinimas ar viešas skelbimas tiek internete, tiek kitais būdais galimas tik gavus išankstinį rašytinį „Rödl“ sutikimą.